
Vše nejasné s odjezdem pěti chlapů se vysvětlilo sedmého dubna, následující sobotu během

odpoledne. To sem přijíždí nákladní auto z Jamby a přiváží naše muže zpět i s ošetřeným Honzou.

Navíc je sem na landroveru zvlášť přivezen i jeden Jugoslávec. Ten se jmenuje Ivan Suden a byl zajatý

třiadvacátého února v městečku Kafunfu na severovýchodě Angoly, v provincii Lunda Norte. Zajatý byl

s dalšími šestnácti Angličany a řadou Filipínců, Brazilců, ale i Portugalců. Pracoval tam jako mechanik

– elektrikář, na diamantových dolech pro firmu Caterpillar, respektive pro její anglickou pobočku

dodávající Angole veškeré těžební a transportní stroje.

Pro nás dvacet tím nastává normální režim po původních dvojicích v šestidenní izolaci, jen Ivan Suden

smí chodit přes celý týden k ohništi i do chýše k Vilovi s Pavlem. Je totiž ubytován přímo mezi nimi a

námi v cubatě Tita a Tonyho. Dalším kladem návratu té šestice našich chlapů je to, že nám sem

zároveň s sebou přivezli i další dopisy z domova. To nám, tak jako vždy předtím, značně zvedlo naši

již povadlou náladu.

V neděli je všeobecným středem zájmu mezi námi Ivan Suden, ale také vyprávění našich pěti,

respektive šesti chlapů, co tam na Jambě dělali. Tam se skutečně jednalo o naši prezentaci, nyní

prakticky jen fyzickou. Probíhala tam velká oslava, na které se světu zastoupenému desítkami

novinářů představovaly úspěchy UNITA, dosažené v boji proti vládní straně MPLA-PT a její FAPLA. A

právě ti zajatci měli být těmi největšími úspěchy. Bylo jich tam asi sto dvacet, a to z více než dvaceti

různých zemí světa. Naši skupinu tam zastupovalo právě těch pět mužů.

Zvláštní je, že UNITA nepředvádí některé ze svých zajatých Kubánců, kterých musí mít také více než je

ten poručík tady u nás. Kromě toho musí mít ještě nějaké zajaté Rusy, což jsme se dozvěděli ze

zahraničního časopisu, který se nám zde nějakým nedopatřením dostal do rukou loni. Při této velké

oslavě také došlo k propouštění jiných, třiceti zajatců, za obvyklé asistence zahraničních novinářů.

Našich chlapů si prý novináři nijak zvlášť nevšímali, jsme pro ně už okoukaní.


